
P r o t o k ó ł
15. posiedzenia, V. sesy;, V. peryodu Sejmu galicyjskiego 

z dnia 20. Grudnia 1887.

Początek o godzinie II. minut 40.
Przewodniczący Marszalek krajowy J. E. hr. Jan Tarnowski.
Sekretarze: pp. St. hr. Badeni, Wł. ks. Sapieha, A. Jędrzejowicz, ks. Siczyóski.
Obecnych posłów 118.
Ze strony c. k. Rządu c. k. Radca Namiestnictwa Kazimierz Laskowski.
Marszałek konstatuje dostateczną ilość pusłów i zagaja posiedzenie. JE. Marszałek oznajmia 

iż protokół z 14. posiedzenia wyłożony do przeglądu.
JE. Marszałek oznajmia iż komisya jubileuszowa ukonstytuowała się obierając przewodni

czącym Marszałka krajowego, Zastępcą ks. Metropolitę Sembratowicza Sekretarzem p Piotra 
Grossa.

Dalej uwiadamia JE. Marszałek Izbę o ukonstytuowaniu się komisyi gorzelanej która ob
rała Przewodniczącym p. Starowiejskiego, Zastępcą i Sekretarzem p. St. Stadnickiego.

Sekretarz p. A. Jędrzejowicz czyta spis petycyi wniesionych po dzień *^0. Grudnia b. r. 
Nr. 802. do Nr. 832. włącznie, które przydzielono nasiępnjącym komisyom.

Komisyi gminnej L. 802. 808, 815.
Komisyi administracyjnej L. 803, 804, 805, 810.
Komisyi asekuracyjnej L. 806 i 807.
Komisyi szkolnej L. S09, 817 do 821 włącznie.
Komisyi drogowej L. 811, 812, 814.
Komisyi gospodarstwa krajowego Ł. 813.
Komisyi przemysłowej L. 816.
Komisyi budżetowej L. 822 do 832 włącznie.
Przystąpiono do porządku dziennego którego pierwszym punktem jest:
Pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału krajowego w przedmiocie prowizoryum budżeto

wego na rok 188‘8
Sprawozdawca p. Wereszczyński czyta sprawozdanie Wydziału krajowego w przedmiocie 

prowizoryum budżetowego na r. 1888.

Wysoki Sejm ie!
Wobec tego, że Wysoki Sejm nie będzie w możności uchwalenia budżetu krajowego na rok 

przyszły, przed dniem 1. Stycznia 1888, pozwala sobie Wydział krajowy przedłożyć Wysokiemu



Sejmowi wniosek, zmierzający do uchwalenia prowizoryum budżetowego na tak długo, dopóki 
uchwala finansowa na rok 1888 przez Wysoki Sejm powziętą nie będzie.

Raczy przeto Wysoki Sejm uchwalić:
Sejm upoważnia Wydział krajowy do pobierania od 1. Stycznia 1888 dochodów funduszu 

krajowego na podstawie budżetu, uchwalonego na rok 1887 i do czynienia od 1. Stycznia 1888 
wydatków zwyczajnych z funduszu krajowego w granicach określonych projektem budżetu na rek 
1888, przedłożonym przez Wydział krajowy.

Upoważnienie to traci moc obowiązującą w chwili, w której uchwała finansowa na r. 1888 
zostanie przez Sejm powziętą.

Z Rady Wydziału krajowego Królestwa Galicyi i Lodomeryi wraz z Wiel- 
kiem Księstwem Krakowskiem.

Lwów dnia 18. Grudnia 1887.

Marszałek krajowy Tarnowski w. r.

Sprawozdawca Wereszczyński w. r. Członek Wydz. kraj.

Następnie wnosi sprawozdawca na zasadzie §. 46. regulaminu przystąpienie natychmiast do 
2. czytania, i uchwalenia powyższego wniosku Wydziału krajowego.

Izba w głosowaniu uchwala nagłość powyższego wniosku, oraz cały wniosek Wydziału kra
jowego bez rozprawy i przyjmuje go następnie na wniosek Sprawozdawcy w trzeciem czytaniu.

Z kolei następuje pierwsze czytanie sprawozdania Wydziału krajowego w sprawie pod
wyższenia kredytu w Rubr. X. poz. 12 preliminarza wydatków krajowego funduszu szkolnego na 
rok 1888.

Sprawozdawca p. Pietruski wnosi odesłanie powyższego sprawozdania do komisyi budże
towej.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje pierwsze czytanie wniosku p. Uderskiego o wezwanie c. k. Rządu w przed

miocie :
«) rozdawania przedsiębiorstwom krajowym robót przy kolejach państwowych jakoteż przy 

kolejach subwencyouowanych ze Skarbu Państw a;
b) poruczania przedsiębiorstwom krajowym robót wykonywanych w Galicyi z ramienia c. k. 

Ministerstwa wojny ;
o) w przedmiocie dostaw wyrobów rękodzielniczych dla c. k. armii w kraju konsystującej, 

założenia w krajn komisyj mundurowych a przynajmniej komisyj odbiorczych.
P. Uderski uzasadnia swój wniosek.
Podczas przemawiania p Uderskiego Przewodnictwo obejmuje Zastępca Marszałka kra

jowego.
Pod wzlędem formalnym wnosi p. Uderski odesłanie swego wniosku do komisyi przemy

słowej.
Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje sprawozdanie komisyi gminnej o przedłożeniu rządowem w przedmiocie prawa 

nakładania w gminach dodatków do podatków i innych opłat nie należących do tej kategoryi.
Sprawozdawca p. Starowiejski uwolniony od czytania sprawozdania czyta następujący pro

jekt ustawy.



ProtoJcói 15. posiedzenia z dnia 20. Grudnia 1887.

U s t a w a

z d n i a ..................................dla Królestwa Galicy i i Lodomeryi z Wielkiem Księstwem Krakow-
skiem, którą zmienione zostają §§. 80. i 81. galicyjskiej ustawy gminnej z dnia 12. Sierpnia 

1866 Dz. u. kr. Nr. 19 względnie art. I. nstawy z dnia 17. Czerwca 1874 Dz. u. kr. Nr. 51.

Za zgodą Sejmu Królestwa Galicyi i Lodomeryi z Wielkiem Księstwem Krakowskiem posta
nawiam co następuje:

Art. I.

§§. 80. i 81. galicyjskiej ustawy gminnej z dnia 12. Sierpnia 1866 Dz. 
ust. kraj. Nr. 19 wzgiędnie art. I. ustawy z dnia 17. Czerwca 1874 Dz. u. 
kr. Nr. 51 zostają w obeenem brzmieniu uchylone i mają opiewać, jak 
następuje:

§• 80.
Do nałożenia dodatków przenoszących 20—50°Jo, podatków bezpośrednich 

lub podatku konsumcyjnego, potrzebne jest przyzwolenie Kadypowiatowej.
Przy wolenie to potrzebnem jest nawet do nałożenia dodatków przeno

szących 5°j0 podatków bezpośrednich, jeżeli tego wymaga jeden z członków 
należących do Kady gminnej według §. 16 (radny bez wyboru).

Żądanie to musi jednak być wniesione do Rady gminnej na tem posie
dzeniu, na którem dodatek uchwalony został, lub też do Zwierzchuości gminy 
najpóźniej w ciągu 8 dni po tem posiedzeniu.

Dodatki do podatków bezpośrednich albo do podatku konsumcyjnego 
przenoszące 5 0 —100% dozwolone być mogą przez Wydział krajowy za 
zgodą politycznej władzy krajowej, jednakże najdłużej tylko na okres 5 lat.

Gdyby porozumienie między temi dwoma władzami do najbliższej sesyi 
sejmowej nie nastąpiło, sprawa winna być przedłożoną do uchwały Sejmu 
krajowego.

Dodatki na dłuższy okres anjżeli 5 lat, lub dodatki przenoszące 100#  
podatków bezpośrednich albo podatku konsumcyjnego, nakładane być mogą 
tylko na podstawie uchwały sejmowej i za Najwyższein zezwoleniem.

§• 81.
Do zaprowadzenia opłat nie należących do kategoryi dodatków do po

datków bezpośrednich lub do podatku konsumcyjnego, jakoteż do podwyż
szenia istniejących już opłat tego rodzaju potrzebna jest ustawa krajowa.

Zezwolenie dalszego poboru tego rodzaju opłat po zgaśnięciu mocy obo
wiązującej ustawy, którą zaprowadzone zostały, udzielone być może przez 
Wydział krajowy za zgodą z polityczną władzą krajową, jednakże zawsze nie 
w wyższym wymiarze i nie na dłuższy okres czasu, jak dotyczącą ustawą 
dotąd dozwolone były. Odmowa na prośby Lego rodzaju może nastąpić tylko 
za uchwałą Sejmu kraiowego.

Pobór taks gmmnych za pojedyncze przez Reprezentaeyą gminną w za
kresie jej kompetencyi udzielane uprawnienia, tudzież za używanie zakładów 
gminnych i za inne w interesie stron przez organa gminne podejmowane 
czynności urzędowe, dozwolony być może przez Wydział krajowy, za zgodą
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z polityczną władzą krajową, jednak bez naruszenia już dawniej dla po
szczególnych poborów tego rodzaju istniejących postanowień prawnych.

Art. II.

Ustawa ta wchodzi w życie z dnieui jej ogłoszenia.

Art. III.

Wykonanie tej ustawy polecam Mojemu Ministrowi spraw wewnę
trznych

Zastępca Marszałka krajowego otwiera rozprawę ogólną nad powyższym projektem ustawy.
Przemawia p. Komisarz rządowy c. k. Radea Laskowski.
Przemawia p. Fruchtmann i wnosi następującą poprawkę do §. 81. projektu ustawy.
„W § 81. zamiast słów „lub do podatku konsumcyjnego “ umieścić słowa:
„lub dodatków do podatku konsumcyjnego w §. 79 wymienionych'1.
oraz wnosi p. Fruchtmann odesłanie tej poprawki wraz z projektem napowrót do komisyi 

gminnej celem bliższego zastanowienia się nad takową.
Przemawia Sprawozdawca, i nie sprzeciwia się wnioskowi p. Fruchtmana. Pod względem  

formalnym przemawia p. hr. St. Badeui.
Zastępca Marszałka poddaje pod głosowanie wniosek odraczający p. Fruchtmana.
Izba uchwala zgodnie z wnioskiem p. Fruchtmana.
Następuje sprawozdanie komisyi budżetowej o zamknięciu rachunków funduszów indemm- 

zaeyjnyeh za rok 1886.
Sprawozdawca p. Chrzanowski uwolniony od czytania sprawozdania prostuje drobną omyłkę 

druku w takowem zawartą i czyta następujący wniosek komisyi.
„Wzywa się c. k. rząd, aby polecił, iżby całą pozostałośfc.z rachunków ez li resztę kasową 

funduszu indemniżaeyjnego pozostałą przy zamknięciu rachunków z końcem roku budżetowego, 
wykazywano oddzielnie i zapisywano wyraźnie jako zapas kasowy funduszu indemniżaeyjnego 
pozostały z końcem roku bndźetowego“. !

Izba w głosowaniu uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Sprawozdawca czyta dalszy wniosek komisyi.
„Wzywa się c. k. rząd, aby reszty kasowe i zapasy kasowi funduszów indemnizacyjnych 

umieszczać polecił Dyrekcyi funduszów indemnizacyjnych, ua procent w kasie państwa albo też 
na rachunek bieżący w bankach i aby dochód z tegoż umieszczenia zapisywano w rubryce do
chodów odnośnego funduszu indemniżaeyjnego".

Izba w głosowaniu nehwala ten wniosek bez rozprawy.
Wreszcie czyta sprawozdawca następujący wniosek komisyi budżetowej.
„Sejm wstrzymuje się od stanowczego załatwienia przdełożonego mu zamknięcia rachun

ków funduszów indemnizacyjnych Galicyi wschodniej Galicyi zachodniej i W. Ks. Krakowskiego 
za rok 1886 a przyjmuje tylko je do wiadomości z zastrzeżeniami uchwalonemi na poprzednich 
sesyach sejmowych.

Izba w głosowaniu nehwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje sprawozdanie komisyi bankowej o Banku krajowym.
Sprawozdawca p. Łubieński uwolniony od czytania sprawozdania czyta następujący wnio

sek komisyi.
Wysoki Sejm raczy:
1. Przyjąć do wiadomości sprawozdanie Wydziału krajowego o Banku krajowym.
2. Udzielić Dyrekeyi Bankn krajowego absolutorynra z rachunków za czas od 1. Stycznia 

1886, do 31. Grudnia 1886 r



Przemawia p. Gniewosz i stawia następujący dostatecznie poparty wniosek.
Sejm Królestwa Galicy i i Lodomcryi z Wielkiein Księstwem Krakowskiem wyraża Dyrek

torowi banku krajowego W. Ant. Wrotnowskiemu za gorliwą i skuteczną pracę przy organizacji 
i kierownictwie Banku krajowego uznanie.

Przemawiają p. ks. Siczyóski, p. Golejewslu.
Frzemawia sprawozdawca.
Przystąpiono do rozprawy szczegółowej.
Zastępca Marszałka poddaje pod głosowanie ustęp 1. wniosku komisyi.
Przemawia p. Golejewski, Gorayski, Żywicki, Abrahamowiez, Golejewski powtórnie, Ży- 

wicki powtórnie.
Izba na wniosek p. Wł. Koziebrodzkiego uchwala zamknięcie rozprawy. Przemawia zapi

sany do głosu p. Goldmann, zaś dla sprostowania faktu p. Gorayski i sprawozdawca.
Dla sprostowania faktu przemawia jeszcze p. Golejewski.
W głosowaniu uchwala Izba ustęp 1. wniosku w brzmieniu przez komisyę proponowanem.
Następnie uchwala Izba także ustęp 2. powyższego wniosku komisyi
Zastępca Marszalka krajowego poddaje pod głosowanie wniosek p. Gniewosza powj'żej po

stawiony.

Izba w głosowaniu uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Przemawia p W rotnowski: Z kolei następuje:
Sprawozdanie komisyi szkolnej z p etycyi:
a) rady szkolnej miejscowej w Łuczycach powiatu Sokalskiego o przeistoczenie szkoły fili

alnej ludowej w Bobiatynie na szkołę etatową.
b) zarządu szkoły filialnej w Raciechowicach o przeistoczenie tamtejszej szkoły filialnej na 

etatową;
c) przełożeństwa gminy izraelickiej w Strzeliskach nowych o zreorganizowanie szkoły lu

dowej na czteroklasową;
d) radw szkolnej miejscowej w Żubrzy o przeistoczenie etatowej jednoklasowej szkoły na 

etatową dwnkłasową;
e) rady szkolnej miejscowej w Prusach o przekształcenie tamtejszej szkoły na etatową;
f)  rady szkolnej miejscowej w Moszczanicy Niżnej o przeistoczenie szkoły na etatową.

Sprawozdawca p. Małecki.

JE. Marszałek odbiera przewodnictwo na powrót.
Sprawozdawca p. Małecki czyta sprawozdanie komisyi szkolnej w przedmiocie petycyi 

L. sej. 713. pet. 594. Rady szkolnej miejscowej w Łuczycach o przeistoczenie szkoły filialnej 
w Bobiatynie na etatową.

Sprawozdanie komisyi szkolnej w przedmiocie petycyi L. sej. 599 pet. 495. Zarządu szkoły 
w Raciechowicach o przeistoczenie tamtejszej skoły na etatową.

Sprawozdanie komisyi szkolnej o petycyi L. sej. 527. pet. 427. Przełożeństwa gminy izra
elickiej w Strzeliskach nowych o zreorganizowanie tamtejszej szkoły ludowej na 4. klasową.

Sprawozdanie komisyi szkolnej z petycyi L. s. 399. pet. 317. Rady szkolnej miejscowej
w Żubrzy o przeistoczenie szkoły etatowej jednoklasowej na dwuklasową.

Sprawozdanie komisyi szkolnej o petycyi L. s. 651. pet. 536. Rady szkolnej miejscowej
w Prusach o przekształcenie szkoły filialnej tamże na etatową.

Sprawozdanie komisyi szkolnej o petycyi L s. 332. pet. 252. Rady szkolnej miejsc, w Mo
szczenicy niżnej o przeistoczenie tamtejszej szkoły na etatową i podwyższenie płacy nauczy
cielowi.

Z następującym wnioskiem komisyi w załatwieniu powyższych sześciu petycyj.

Protokół 1~>. posiedemia s dnia 20. Grudnia 1887. 5
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Wysoki Sejm raczy uchwalić:
„Petycye te odstępuje się Radzie szkolnej krajowej do załatwieni*
Izba w głosowaniu uchwala zgodnie z wnioskiem komisyi bez rozprawy.
Następuje sprawozdanie komisyi gospodarstwa krajowego w przedmiocie petycyi gminy 

Hołyń o pozwolenie używania surowicy dla bydła.
Sprawozdawca p. Leon Sapieha czyta sprawozdanie komisyi gospodarstwa krajowego w spra

wie petycyi L. s. 518. pet. 418 gminy Iiołyó o pozwolenie używania surowicy dla bydła.
Komisya gospodarstwa krajowego wnosi:
Wysoki Sejm raczy uchwalić:
Patycyę gminy Hołyń odstępuje się c. k. Rządowi do możliwego uwzględnienia".
Izba w głosowaniu uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Następuje sprawozdanie komisyi petycyjnej z petycyi gminy miasta Wieliczki LS. 372 pro

szącej o poparcie prośby wniesionej do c. k. Namiestnictwa o zniesienie pewnej części położo
nego kondyktn na czynsz dzierżawny z propinacyi w rocznej kwocie 14.575 zł. na pokrycie za
ległych należytości szkolnych.

Sprawozdawca p. Płaziński uwolniony od czytania sprawozdania czyta następujący wnio
sek komisyi.

Wysoki -Sejm raczy uchwalić :
Prośbę gminy miasta Wieliczki o uwolnienie części czynszu dzierżawnego z prawa propi

nacyi w kwocie 3000 zł. w. a. rocznie z pod sekwestru na pokrycie zaległości szkolnej, zarzą
dzonego przez c. k. Starostwo w Wieliczce a zatrzyfnanie na pokrycie tej zaległości kwoty ro
cznej 11575 zł. 33 ct. odstępuje się c. k. Namiestnictwu do uwzględnienia.

Przemawia p. Romanowicz i wnosi następującą dostatecznie popartą poprawkę „ażeby po 
wyrazach „odstępuje się zamiast Namiestnictwu umieścić c. k. Radzie szkolnej" zaś po wyrazie 
uwzględnienia, warazy „w porozumieuiu z Wydziałem krajowym.

Po przemówieniu Sprawozdawcy który przyjmuje powyższą poprawkę p. Romanowicza.
Izba w głosowaniu uchwala zgodnie z wnioskiem komisyi i poprawką p. Romanowicza.
Następuje sprawozdanie komisyi petycyjnej:
a) z petycyi Towarzystwa Politecznicznego w sprawie rozdawnictwa robót przy budowach 

galicyjskich k o le i;
h) z petycyi Ludwika Korybuta Jakubowskiego o polecenie wypłacenia mu zapomogi jedno

razowej w kwocie 100 zł.
Sprawozdawca p. Kapri czyta sprawozdanie komisyi petycyjnej L. s. 361. pet. 280. Towa

rzystwa politechnicznego w sprawie rozdawnictwa robót przy budowach galicyjskich kolei.
Komisya petycyjna wnosi:
Wysoki Sejm raczy uchwalić:
Petycyę Towarrystwa politechnicznego odstępuje się c. k. Rządowi do uwzględnienia.
Przemawia p. Fruchtmam i 'wnosi dostatecznie poparty odesłanie tej petycyi do komisyi 

przemysłowej.
Po przemówieniu sprawozdawcy który zgadza się na wniosek p. Fruchtmana, Izba w głoso

wania uchwala zgodnie z wnioskiem p. Fruchtmana.
Sprawozdawca p. Kapri czyta sprawozdanie komisyi petycyjnej z petycyi L. s. 402. pet. 320. 

Ludwika Korybuta Jakubowskiego o polecenie wypłacenia mu zapomogi jednorazowej w kwocie
100 zl.

Komisya petycyjna wnosi:
Wysoki Sejm raczy uchwalić:
Nad petycyą p. Ludwika Korybuta Jakubowskiego przechodzi się do porządku dziennego.
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Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.
Sekretarz p. A. Jędrzejowicz czyta następującą, interpelację do Wydziału krajowego.

Interpelacya 
do Wydziału krajowego.

Zważywszy, i ż  uchwałą z dnia 22. Stycznia 1886 poleci! Wysoki Sejm Wydziałowi krajo
wemu po raz drugi zająć się sprawą wprowadzenia jak najrychlej w życie składów zbożowych 
i po przeprowadzeniu odpowiednich rokowań przedłożyć sejmowi na najbliższej sesyi wnioski 
co do sposobu, w jaki założenie składów publicznych przy udziale gwarancyi ewentualnie zasiłku 
z funduszu krajowego mogłoby w czasie najkrótszym nastąpić. Zważywszy dalej, że odnośne 
sprawozdanie Wydziału krajowego nie zawiera dostatecznych wyjaśnień co do osiągniętych rezul
tatów z rokowań tudzież jakichkolwiek merytorycznych wniosków, podpisaui zapytują:

Co Wydział krajowy uczynił, lub uczynić zamierza w sprawie utworzenia składów publi
cznych na produkta rolnicze?

P o t o c k i  A r t u r  w. r.
Augustynowicz w. r.

W. Dzieduszycki. Bobczyński, Abrahamowicz, Jaworski, M. Wołański, Wł. Wolański, ycipio, Bor
kowski, Kłucki, Weissmann, Gniewosz, Golejewski, Michałowski, Starowiejski, Szeptycki. Sło- 
necki, Zborowski St. Jędrzejowicz, Onyszkiewicz, Czaykowski, Simon. Fruchtmann, Chrzanow
ski. Hausner, W. Koziebrodzki, Mazaraki, Romanowicz, Antoniewicz, Torosiewicz, W. Sapieha, 

Weigel, St. Tarnowski jun., A. Jędrzejowicz. K. Badeni, J. Stadnicki.
JE Marszałek oświadcza iż interpelacyę powyższą zakomunikuje Wydziałowi krajowemu.
Po wyczerpaniu porządku dziennego JE. Marszałek zamyka posiedzenie i naznacza nastę

pne na dzień 22. Grudnia b. r. o godzinie I I . przed południem.
JE. Marszałek oznajmia, iż porządek dzienny tego posiedzenia pp. posłom rozesłanym zo

stanie.

Koniec posieezenia o godzinie 2. popołudniu.

M arsza łek  krajowy

J a n  T a r n o w s k i  w. r.

Sekretarze:

St. Badeni w. r. 
Wl. Sapieha w. r.



S p i s  p e t y c y j
wniesionych po dzień 20. Grudnia 1887.

802. Wydział pow. w Sniatynie, pp. Ochrymowicza w sprawie ściągania zaległości kas pożycz
kowych gminnych w drodze egzekucyi politycznej.

803. Ten sam pp. Ochrymowicza w sprawie zakładania i utrzymywania powszechnych zakładów 
dla nieuleczalnych i ubogich chorych.

804. Wydział powiatowy w Mościskach, pp. Stanisława Stadnickiego, w sprawie jak wyżej.
805. Ten sam, pp. Stanisława Stadnickiego, w sprawie podwyższenia wynagrodzenia za dostar

czone z urzędu podwody.
806. Ten sam, pp. Stanisława Stadnickiego, w sprawie zaprowadzenia przymusowej asekuracyi 

budynków wiejskich i miejskich.
807. Wydział pow. w Stryju, pp. Ochrymowicza, w sprawie jak wyżej.
808. Ten sam, pp. Ochrymowicza. w sprawie ściągania zaległości kas pożyczkowych gminnych,

w drodze egzekucyi politycznej.
809. Ten sam, pp. Ochrymowicza, o zmianę artykułu 14. 15 i 24. ustawy szkolnej z 2. Lutego 

1S85 roku.
810. Ten sarn, pp. Ochrymowicza, w sprawie podwyższenia wynagrodzenia za dostarczone z urzędu 

podwody.
811. Wydział powiatowy w Mościskach, pp. Stanisława Stadnickiego, w sprawie sadzenia drze

wek przy drogach publicznych.
812. Wydział powiatowy w Przemyślanach, pp. Ochrymowicza, o udzielenie tamtejszemu powia

towi myta drogowego na utrzymanie drogi powiatowej Przemyślańsko-Swirskiej.
813. Wydział powiatowy w Brzesku, pp. J. Stadnickiego, o zreorganizowanie kredytu w Banku 

krajowym dla przedsiębiorstw melioracyjnych.
814. Wydział powiatowy w Stryju, pp. Ochrymowicza, w sprawie sadzenia i pielęgnowania drze

wek przy drogach publicznych.
815. Gmina miasta Podgórza, pp. Płazińskiego, przeciw projektowi nowej ustawy gminnej dla 

28. miast większych w Galicyi.
816. Gmina miasta Krakowa, pp. Chrzanowskiego, o subwencyę dla szkoły artystycznego prze

mysłu.
817. Zwierzchność gminna i Rada szkolna miejscowa w Uisołaeh, pow. Żywieckiego, pp. Micha

łowskiego, o przekształcenie szkoły o trzech nauczycielach.
818. Rada szkolna miejscowa w Grzybowicach wielkich, pp. Merunowicza, o podwyższenie płacy 

tamtejszym nauczycielom.
819. Rada szkolna miejscowa w Kwaczale powiatu Chrzanowskiego, pp. Artura Potockiego jak 

wyżej.



820. Rada szkolna miejsc, w Ohładowie, powiatu Kamioneckiego, pp. Ochry mówi cza jak wyżej.
821. Nauczyciele miasteczka Peczyniżyna i tegoż okolicy, pp. Kuczkowskiego, o podwyższenie 

płacy.
822. Władysław Zaleski, nauczyciel ludowy w Knihyniczach, pp. Ohrymowicza o zapomogę.
823. Wincenty Woźny, nauczyciel w Kwaczale, pp. Artura Potockiego, o zapomogę lub zaliczkę 

na płacę.
824. Antoni Dziopiński emeryt, nauczyciel w Grzymałowie, pp. Michałowskiego, c zapomogę
825. Antonina Curkowska, żona emeryt, nauczyciela ludowego w Wełdziżu, pp. ks. Sawę o pod

wyższenie emerytury mężowi.
826. Towarzystwo imienia Adama Mickiewicza, pp. Chrzanowskiego, o zasiłek 200 zł. na wyda

wnictwo „Pamiętnika11.
827. Stowarzyszenie rękodzielników „Zorza" w Brodach, pp. Rozenstocka, o suhwencyę łub za

pomogę na podtrzymanie muzyki.
828. Zgromadzenie sióstr Miłosierdzia od „Matki Bożej Miłosierdzia" w Krakowie, pp. Kazimie

rza Badeniego, o zapomogę.
829. Teodor Demków, malarz w Monachinra, pp. Polanowskiego, o snhwencyę na urządzenie pra

cowni malarskiej.
830. Fryderyka Silberstein, pianistka i śpiewaczka we Lwowie, pp. Abrahamowicza, o suhwen

cyę na wydoskonalenie się w muzyce i śpiewie.
831. Gmina Sonina, pow. Łańcuckiego, pp. Scipiona, o bezprocentową pożyczkę i bezzwrotną 

zapomogę na budowę szkoły.
832. Gmina Głuchów pow. Łańcuckiego, pp. Scipiona, w sprawie jak wyżej.
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Z  D ru k arn i L udow ej we Lw ow ie.




